



بيان

صادر عن معالي السيد إبراهيم بوغالي، رئيس الاتحاد البرلماني العربي،
رئيس المجلس الشعبي الوطني في الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية،
باسم الاتحاد البرلماني العربي،

بمناسبة يوم التضامن العالمي مع الشعب الفلسطيني الشقيق - 29 تشرين الثاني/نوفمبر

يُجدد الاتحاد البرلماني العربي، في هذا اليوم الموافق 29 تشرين الثاني / نوفمبر من كل عام، التزامه الثابت والمستمر بمساندة الشعب الفلسطيني في نضاله المشروع من أجل الحرية والكرامة. إن يوم التضامن العالمي مع الشعب الفلسطيني يمثل لحظة هامة للتأكيد على دعم المجتمع الدولي لقضيته العادلة، وضرورة تكثيف الجهود العربية والدولية من أجل نيل حقوقه المشروعة وإنهاء الاحتلال.

وفي ظلّ تفاقم الجرائم والمجازر التي ترتكبها سلطات الكيان الصهيوني بحق أبناء الشعب الفلسطيني، وخاصة في قطاع غزة الجريح، والعالم يشهد مجازر جماعية غير مسبوقة ضد المدنيين، فإن الاتحاد البرلماني العربي، يؤكد أن الوضع الراهن يتطلب استجابة عاجلة من المجتمع الدولي، الذي يجب أن يتحمل مسؤوليته القانونية والأخلاقية لوقف هذا العدوان الوحشي، وأن ما يتعرض له الفلسطينيون من تدمير ممنهج لمنازلهم ومرافقهم وأسطم مقومات حياتهم اليومية، هو جريمة حرب يجب محاسبة مرتكبيها.

يُجدد الاتحاد البرلماني العربي في هذه المناسبة، دعوته لجميع البرلمانات والمؤسسات الدولية للوقوف صفاً واحداً في دعم الشعب الفلسطيني، بما في ذلك العمل على تطبيق قرارات الأمم المتحدة ومجلس الأمن الدولي المتعلقة بحقوق الفلسطينيين، وتحديدًا قرار الجمعية العامة للأمم المتحدة A/RES/ES-10/24 الصادر بتاريخ 2024/9/18 المستند إلى الرأي الاستشاري الصادر عن محكمة العدل الدولية في 19 تموز / يوليو 2024، والقاضي بإنهاء الاحتلال غير القانوني للأرض الفلسطينية.

كما يؤكد الاتحاد، ضرورة تكثيف الدعم الإغاثي الإنساني للمناطق الفلسطينية المنكوبة، ومطالبة المجتمع الدولي بالضغط على الكيان الصهيوني الغاصب، لوقف كافة الأعمال العدوانية فوراً. ويشدد الاتحاد، على أن الاستمرار في السياسات الإسرائيلية العدوانية لن يؤدي إلا إلى تأزيم الأوضاع في المنطقة أكثر وقد تقود إلى حرب إقليمية ودولية كارثية على الجميع.

إن الاتحاد البرلماني العربي، يؤكد مرة أخرى، في هذا اليوم على موقفه الثابت الداعم للشعب الفلسطيني، ويشدد على ضرورة توحيد الصف العربي والدولي في مواجهة الممارسات الصهيونية الوحشية، والعمل الجاد من أجل تحقيق سلام عادل وشامل يقوم على مبدأ "حل الدولتين" الذي يضمن للفلسطينيين حقهم في إقامة دولتهم المستقلة وعاصمتها القدس الشريف.

بيروت 28 تشرين الثاني/نوفمبر 2024





Statement

**Issued by H.E. Mr. Brahim Boughali, President of the Arab Inter-Parliamentary Union,
Speaker of the National People's Assembly of the People's Democratic Republic of Algeria,
on behalf of the Arab Inter-Parliamentary Union,
on the Occasion of the International Day of Solidarity with the Palestinian People, November 29**

On this day, November 29 of each year, the **Arab Inter-Parliamentary Union** renews its unwavering commitment to support the Palestinian people in their legitimate struggle for freedom and dignity. The International Day of Solidarity with the Palestinian People represents an important moment to emphasize the international community's support for their just cause, and the need to intensify Arab and international efforts to achieve their legitimate rights and end the occupation.

In light of the worsening crimes and massacres committed by the Zionist entity's authorities against the Palestinian people, especially in the wounded Gaza Strip, where the world is witnessing unprecedented massacres against civilians, **the Arab Inter-Parliamentary Union emphasizes** that the current situation requires an urgent response from the international community, which must assume its legal and moral responsibility to stop this brutal aggression, and that the systematic destruction of Palestinians' homes, facilities and the most basic elements of their daily lives is a war crime whose perpetrators must be held accountable.

On this occasion, the Arab Inter-Parliamentary Union renews its call to all parliaments and international institutions to stand united in support of the Palestinian people, including working to implement the United Nations and the Security Council resolutions related to Palestinian rights, specifically UN General Assembly resolution A/RES/ES-10/24 issued on 18/9/2024, based on the advisory opinion issued by the International Court of Justice on July 19, 2024, calling for an end to the illegal occupation of the Palestinian land.

The Union also underscores the need to intensify humanitarian relief support to the affected Palestinian areas, and to call on the international community to pressure the usurper Zionist entity to stop all aggressive actions immediately. **The Union emphasizes** that the continuation of aggressive Israeli policies will only further aggravate the situation in the region and may lead to a catastrophic regional and international war for all.

On this day, **the Arab Inter-Parliamentary Union reaffirms** its firm position in support of the Palestinian people, **and stresses** the need to unite the Arab and international ranks in the face of these brutal Zionist practices, and to work hard to achieve a just and comprehensive peace based on the principle of the "two-state solution" that guarantees the Palestinians their right to establish their independent state with Jerusalem as its capital.

Beirut, November 28, 2024

Translation of the General Secretariat of the Arab Inter-Parliamentary Union

